
Protokół nr 12/07 
Z wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarki i BudŜetu i Komisji Oświaty i Zdrowia 
odbytego w dniu 18.10.2007 r. w Sali nr 12 przy Pl. Mickiewicza 2 w Ciepłowodach. 
 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji wg załączonej listy obecności. 
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady, do programu komisji zaproponował zmianę, 
polegająca na wprowadzeniu w pkt 13a zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wniosku 
do zebrania wiejskiego o odwołanie sołtysa wsi Stary Henryków. 
Program posiedzenia z zaproponowaną zmianą jak wyŜej przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad. 1 
P. Skarbnik- przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od 
nieruchomości. 
Przypomniała wysokość stawek obowiązujących, ogłoszonych przez MF i planowanych na 
2008 r. Stawki planowane są w wysokości 80% stawek maksymalnych ogłoszonych przez 
MF. 
P. Wójt- wyjaśnił, Ŝe stawki są niŜsze niŜ proponuje MF. Jest to jedyny podatek w roŜnych 
formach, który zostaje w gminie. 
Uwag nie zgłoszono. 
Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości został zaopiniowany 
pozytywnie przy 6 głosach za, 2 głosach wstrzymujących, 2 głosach przeciw. 
P. Skarbnik zapytała-  co w kwestii ulgi jaka jest w podatku od nieruchomości. 
P. Wójt- mając doświadczenia ostatnich lat i to, ze nasze stawki podatku od nieruchomości w  
nieznacznym stopniu wpływają na zachowanie inwestorów a mając na uwadze to, ze są 
podpisane cesje na firmę, która rozpoczyna inwestycje, i w przyszłym roku rozpocznie się 
budowa siłowni wiatrowych a jest to podatek niebagatelny więc jest w perspektywie 
propozycja aby tą uchwałę diametralnie zmienić albo w ogóle znieść jeśli chodzi o 
obowiązywanie. Jest to kwestia rzędu 1 mln. zł. Firma ta jest w stanie płacić taki podatek, 
firma silne ekonomicznie, to co robią, pozwala na płacenie takich stawek. Firma ta ma tą 
świadomość, zresztą rozmawiał z nimi i mimo tego chcą wspomóc finansowo szkołę, na 
wstępie pomoc ta ma wynosić ok. 20 tys. zł na pomoce finansowe   
Ad. 2 
P. Skarbnik- przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty targowej 
na terenie gminy Ciepłowody. Stawka pozostaje bez zmian, zmiana w  projekcie uchwały 
polega na zmianie osoby zbierającej tą opłatę. Do tej pory robił to ZWiK, jednak w myśl 
obowiązujących przepisów nie moŜe tego robić, poniewaŜ nie moŜe mieć takich dochodów. 
Robić to będzie osoba pracująca w ZWiK, rozwiązanie dobre poniewaŜ od kiedy robi to 
ZWiK a nie sołtys dochód z tytułu tej opłaty wzrósł 3krotnie. 
Uwag brak. 
Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty targowej na terenie gminy 
Ciepłowody został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie. 
AD. 3 
P. Skarbnik- przedstawiła projekt uchwały w sprawie  poboru podatku rolnego, od 
nieruchomości, leśnego w drodze inkasa. 
                                                                 Doszła radna Tokaruk- obecnych 11 osób 
Poinformowała, Ŝe od 1 lipca z uwagi na wytyk przy kontroli z RIO zabrano sołtysom 
abonament, w ramach rekompensaty podniesiono inkaso dla sołtysów z 5 na 7%. Wydatek z 
tytułu wypłaty abonamentu rocznie wynosił 8 tys. zł natomiast z racji podniesionego inkasa 
wyniesie 7 tys. zł. 60% naleŜnego podatku zbierają sołtysi. 



Radny Nowicki- nie optuje za takim rozwiązaniem, nie jest to relatywne w stosunku do 
sołtysów małych sołectw. Propozycja wypłaty ryczałtu. 
P. Wójt- uwaŜa, Ŝe to dobre rozwiązanie, uaktywni to sołtysów do zbierania podatków, rzecz 
jest do dyskusji, moŜna wypłacać ryczałt. UwaŜa, Ŝe propozycja jest zasadna. 
Sołtys Białkowski- propozycja pozostawienia inkasa na poziomie zeszłorocznym. 
                                                                                            Przerwa 
Radna Witek- wnioskuje o pozostawienie inkasa na poziomie 5% i wypłata ryczałtu sołtysom. 
Wniosek przyjęto jednogłośnie. 
Ad. 4 
P. Skarbnik – przedstawiła projekt uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek podatku 
od środków transportowych i zwolnień w tym podatku na rok 2008. 
Proponowany wzrost stawek o 2,3% 
Uwag nie zgłoszono. 
Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
i zwolnień w tym podatku na rok 2008. została zaopiniowana jednogłośnie. 
Ad. 5 
P. Skarbnik-  przedstawiła projekt uchwały w sprawie diet dla radnych gminy Ciepłowody. 
PodwyŜka diet- wzrost 16%, Przewodniczącego Rady- wzrost 11%.Uzasadnienie projektu 
zawiera uzasadnienie podwyŜki diet. 
Radny Krawczyk- zapytał skąd środki na podwyŜki diet. 
P. Skarbnik- wyjaśniła, Ŝe środki na podwyŜki pochodzą ze środków na to zdanie 
planowanych w 2007 r. uwzględniając wykonanie za III kwartały i planując ilość posiedzeń 
do końca roku. 
Radny Nowicki- propozycja nie wprowadzenia podwyŜki z uwagi na trudny budŜet. Zapytał 
jaka suma zostanie zaoszczędzona z tytułu nie wprowadzania tej podwyŜki.  
P. Skarbnik- w tym roku byłaby to kwota ok. 1.258 zł. 
P. Wójt- uwaŜa, Ŝe jest to niewielka kwota, rekompensata za dojazdy. 
Radna Markowska- nie ukrywa, Ŝe przydałaby się podwyŜka, jednak popiera radnego 
Nowickiego,a nad faktem podwyŜki przymierzyć się przy projektowaniu budŜetu. Zawsze 
moŜna kogoś wesprzeć tą kwotą. 
P. Wójt- jak zostaną środki na koniec roku, moŜna zaproponować podwyŜki diet. 
P. Szuwarowska- przypomniała, Ŝe kaŜdy kto startował do Rady wie, Ŝe jest to praca 
społeczna, jest to duŜy wskaźnik podniesienia. 
P. Wójt- wyjaśnił, Ŝe od 2000 roku nie było podwyŜek, nastąpił wzrost wszystkiego, 
świadomość robienia czegoś za darmo się juŜ skończyła, podniesiono o 16 % diety tylko 
dlatego, Ŝe zaokrąglono w ten sposób kwotę podwyŜki do pełnej kwoty- 10 zł. UwaŜa, Ŝe 
propozycja taka powinna zostać. 
Przew. Rady- podkreślił, Ŝe w porównaniu do innych gmin, stawki diet są małe. UwaŜa, Ŝe ta 
propozycja powinna zostać przyjęta. 
Radny Turyński- moŜna zaoszczędzić  owszem, ale był teŜ apel  radnej Motylewicz o 
przekazaniu diet na jakiś cel 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przy 7 głosach za, 4 głosach przeciw. 
Ad. 6 
P. Skarbnik- przedstawiła projekt uchwały w sprawie  diet dla przewodniczących organu 
wykonawczego jednostek pomocniczych gminy Ciepłowody. 
Wprowadzono wniosek radnej Witek do projektu uchwały w & 3 w brzmieniu: 
Ustala się ryczałt kwartalny w wysokości 120 zł. dla sołtysów płatny z dołu. 
Projekt uchwały  w sprawie  diet dla przewodniczących organu wykonawczego jednostek 
pomocniczych gminy Ciepłowody został zaopiniowany pozytywnie przy 10 głosach za, 1 
głosie wstrzymującym. 



AD. 7 
P. Skarbnik- przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2007 r. 
Radny Turyński- zapytał o zmianę posadowienia lampy. 
P. Wójt- wyjaśnił, Ŝe dotyczy to lampy, która znajduje się na działce prywatnej, dlatego 
przenosimy, bo się właściciel działki upomniał. Poinformował, Ŝe 2,5 tys. zł przeznaczono na 
poprawienie opierzenia na hali, co zostało zrobione w tym roku. 
Uwag nie zgłoszono. Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie został zaopiniowany 
pozytywnie- jednogłośnie. 
Ad. 8 P. Skarbnik- przedstawiła projekt uchwały w sprawie  wynagrodzenia Wójta. Wzrost 
5%, wzrost 261,28 zł. 
Radny Krawczyk- zapytał dlaczego nie są brani pod uwagę przy podwyŜce pracownicy 
Urzędu, którzy napędzają tą całą machinę. 
P. Skarbnik-  wyjaśniła, Ŝe w budŜecie na podwyŜki był załoŜony wskaźnik 3%. Pracownicy 
podwyŜki juŜ dostali, natomiast Pan Wójt nie, miał jedynie ustalone wynagrodzenie na 
początku nowej kadencji. 
Radna Kupczak- nie popiera podwyŜki dla P. Wójta, budŜet trudny, tym bardziej, Ŝe i P. Wójt 
mówił, Ŝe nie oczekuje Ŝadnej podwyŜki. 
Projekt uchwały sprawie wynagrodzenia Wójta zaopiniowano pozytywnie przy 8 głosach za,  
3 głosach przeciw. 
P. Wójt- potwierdził, Ŝe miał podwyŜki, gdyby analizować jego zarobki z szefami innych 
gmin i szefami jednostek w odniesieniu do tego co się robi to nie jest to wynagrodzenie  
wysokie. 
Ad. 9 
Przew. Rady- przedstawił projekt uchwały w sprawie odwołania członka Rady Społecznej 
przy SPZOZ. Projekt jest wynikiem powołania radnej Gierlasińskiej na stanowisko w-ce 
Wójta.. 
P. Gierlasińska- sprostowała zapis statutowy, który jest niezgodny z ustawą obowiązującą. 
Projekt uchwały nie został pozytywnie zaopiniowany przy  10 głosach przeciw, 1 głosie za. 
Ad. 10 brak realizacji.                                          Przerwa 
 
Przew. Rady- wznowił obrady, przedstawił projekt uchwały w sprawie powiadomienia 
skarbnika gminy o obowiązku złoŜenia oświadczenia lustracyjnego. 
P. Gierlasińska- uzupełniła, Ŝe jest to wynik zmieniającej się ustawy, radni natomiast teŜ będą 
mięli obowiązek złoŜenia oświadczenia lustracyjnego o czym poinformuje ich Wojewoda. 
Uwag nie zgłoszono. 
Projekt uchwały w sprawie powiadomienia skarbnika gminy o obowiązku złoŜenia 
oświadczenia lustracyjnego został zaopiniowany pozytywnie- jednogłośnie. 
Ad. 12 
P.Gierlasińska- przedstawiła projekt uchwały w sprawie programu współpracy z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami  prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego na rok 2008. 
Uwag nie zgłoszono. 
Projekt uchwały w sprawie  programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na rok 2008 
zaopiniowano pozytywnie jednogłośnie. 
Ad. 13 
Przew.  Rady- przedstawił projekt uchwały w sprawie nawiązania współpracy z czeską gminą 
Borohradek  
P. Wójt- poinformował, Ŝe jest to kontynuacja tego co rozpoczęła szkoła. Niedawno było 
spotkanie w gminie z przedstawicielami gminy Borohradek i rewizyta w Borahradku z 



przedstawicielami naszej gminy, Przew. Rady, P. w-ce Wójt, Pani Dyrektor szkoły. Chcemy 
tą współpracę poszerzyć o spotkania KGW, OSP, i równieŜ naszych mieszkańców.. 
Współpraca ze szkołą układa się owocnie, dobrze byłoby aby pojechała tam równieŜ część 
radnych i samorządowców. 
Uwag nie wniesiono. 
Projekt uchwały w sprawie nawiązania współpracy z czeską gminą Borohradek zaopiniowano 
pozytywnie jednogłośnie. 
Ad 13 a 
Przew. Rady- przedstawił projekt uchwały w sprawie wniosku o odwołanie sołtysa wsi Stary 
Henryków. 
P. Wójt- wyjaśnił przyczyny powstania tego projektu uchwały, na co wpływ miało to, Ŝe 
sołtys nie rozlicza się z pieniędzy jakie zbierał od ludzi za podatek, nie rozliczył się z 
wpłaconych przez mieszkańców wsi opłatami za wywóz nieczystości. Rzecz się powtarza co , 
nie moŜe być tolerowane. 
Uwag nie zgłoszono 
Projekt uchwały w sprawie wniosku o odwołanie sołtysa wsi Starego Henrykowa został 
zaopiniowany pozytywnie- jednogłośnie. 
Ad. 14 
P. Skarbnik- przedstawiła informację o przebiegu wykonania budŜetu Gminy za I półrocze 
2007 r. 
Opinia RIO do sprawozdania jest pozytywna. Wykonaniem budŜetu Gminy zajmowała się 
równieŜ Komisja Rewizyjna, która nie wniosła Ŝadnych uwag. Do dwóch jednostek zostały 
wysłane pisma o uzupełnienie danych do swoich sprawozdań. 
Przew. Rady- odczytał opinię RIO do sprawozdania z wykonania budŜetu za I półrocze  
2007 r. 
Uwag nie wniesiono. 
Przew. Rady- przedstawił list intencyjny w sprawie współpracy Gminy Ciepłowody z gminą 
Borohradek. 
P. Kuś- poinformowała o bardzo trudnej sytuacji i warunkach mieszkaniowych w rodzinie 
Dynarowskich. Niezbędne jest tam zamontowanie windy. 80% inwestycji pokryje PCPR, 
który zarezerwował środki natomiast 20% tj. 7.100 zł musi pokryć P. Dynarowska. 
Poinformowała, Ŝe w ramach środków z OPS moŜe na ten cel przeznaczyć 2,5 tys. Zł, 
natomiast na pewno będzie pisała wszędzie gdzie jest to moŜliwe o pomoc dla tej rodziny. 
P. Wójt- wyjaśnił, Ŝe zna kwestie, podziękował za szerokie działanie P. Kierownik 
Poinformował, Ŝe środki na pewno na ten cel znajdzie, wycofa swoją uchwałę o podwyŜce 
 Od strony technicznej przygotuje to z P. Skarbnik. Zobowiązał się, Ŝe do sesji na pewno 
środki znajdzie i temat będzie rozwiązany, P. Kierownik zobowiązał do podjęcia działań 
zmierzających do załatwienia sprawy. 
Przew. Rady- podziękował P. Kierownik za rozeznanie potrzeb mieszkańców, zobowiązał się 
do przekazania na ten cel swojego miesięcznego ryczałtu. Zwrócił się do Rady aby nie została 
obojętna na apel P. Kierownik. 
P. Wójt- poruszył temat od którego w najbliŜszej perspektywie nie uciekniemy, dowozu 
dzieci do Mikoszowa. Koszt roczny to kwota około 20 tys. zł. Póki co robi to fundacja. Być 
moŜe w przyszłym roku w porozumieniu z sąsiednimi gminami przymierzą się do 
współfinansowania wspólnie z PEFRONEM do zakupu busa do dowozu dzieci.. 
Obowiązkiem jest dowóz dzieci albo zwrot kosztów dowozu. Pod zastanowienie do 
przyszłorocznego budŜetu poddał kwestie zakupu urządzenia transportującego wózek 
inwalidzki do szkoły, koszt około 15 tys. Zł. 
P. Kuś- podpowiedziała, Ŝe finansuje to PEFRON, szkoła powinna wystąpić o środki. 
P. Wójt- zapytał radnych co dalej z podatkiem od psów (wpływy- 144 zł. ,4 psy)  



Przew. Rady- propozycja odstąpienia od tego podatku a wyeksponowania uchwały o 
posiadaniu obowiązków z nich wynikających. 
Poddał pod rozwagę stawkę podatku rolnego. Była stawka 35,52 zł obecnie wzrost 58,29 zł 
Stawka za hektar przeliczeniowy była 88,80 zł obecnie propozycja 145,73 zł. Propozycja 
stawki takiej jaka była, w uzasadnieniu duŜy przyrost cen. 
P. Gierlasińska- przypomniała o terminie składania wniosków do końca miesiąca w ramach 
programów dla sołectw na świetlice – poŜyteczne ferie. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął wspólne 
posiedzenie komisji. 
 
Protokołowała                                            Przewodniczył 
Jadwiga Bartusiak                                Przewodniczący Rady Gminy 
                                                                 Władysław Gluza 
 


